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Zápis ze 174. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 5. května 2025 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím jednání distančně via 
aplikaci Webex. 

Jednání se zúčastnili: prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. (předseda); prof. RNDr. David Honys, 
Ph.D.; Mgr. Vojtěch Fikar; prof. RNDr. Ing. František Kocourek, CSc.; prof. MUDr. Pavel Ševčík, 
CSc.; prof. RNDr. Petr Štěpnička, Ph.D., DSc.; prof. Ing. Eva Vejmelková, Ph.D.; 
prof. RNDr. PhDr. Hana Voňková, Ph.D et Ph.D.; Mgr. Markéta Avakian (host); RNDr. Ondrej 
Majer, CSc. (host); Mgr. Ing. Kateřina Miholová, Ph.D. (tajemnice); Mgr. Michal Nekorjak, Ph.D. 
(host), Ing. Stanislav Janovský (host); PhDr. Jitka Slavíková (host) 

Omluveni: Matěj Bajgar, Dphil.; RNDr. Ondřej Krajíček; Mgr. Pavlína Libichová Cermanová, 
Ph.D.; doc. PhDr. Bc. Iva Poláčková Šolcová, Ph.D.; prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc.; 
prof. MUDr. Jan Trka, Ph.D. 

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 173. jednání KHV 

2) Informace ze 411. zasedání Rady      [členové Rady ] 

3) Hodnocení účelové podpory      [M. Bajgar, T. Polívka] 

a) Metodický pokyn Rady pro výzkum, vývoj a inovace za účelem harmonizace 
metodického prostředí k poskytování účelové podpory na výzkum, vývoj a inovace 
napříč všemi poskytovateli 

4) Implementace Metodiky 2017+      [T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Aktualizace Metodiky 2017+ 

c) Výzva k přihlašování vybraných výsledků do Modulu 1  

d) Workshop k přihlašování a výběru výsledků do Modulu 1 dle aktualizované metodiky 
hodnocení výzkumných organizací    

5) IS VaVaI          [ S. Janovský] 

6) Publikování v MDPI – diskuze 

7) Různé 

8) Závěr  

 

Ad 1) Jednání zahájil předseda KHV prof. Polívka. Členové KHV jednohlasně schválili program 
174. jednání KHV a zápis ze 173. jednání KHV.  
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Ad 2) Prof. Polívka informoval o 411. zasedání Rady, na kterém byl schválen materiál „Metodický 
pokyn Rady pro výzkum, vývoj a inovace za účelem harmonizace metodického prostředí 
k poskytování účelové podpory na výzkum, vývoj a inovace napříč všemi poskytovateli“ ve znění 
připomínek členů Rady a materiál „Zásady přípravy a hodnocení programů účelové podpory 
výzkumu, vývoje a inovací a skupin grantových projektů a jejich dopadů“ ve znění připomínek členů 
Rady. 

Dále byla projednána příprava SR na VaVaI a schválen materiál „Analýza stavu výzkumu, vývoje 
a inovací v České republice a jejich srovnání se zahraničím v roce 2023“. 

Ad 3a) Prof. Polívka KHV shrnul přípravu a podstatu dokumentu Metodický pokyn Rady pro 
výzkum, vývoj a inovace za účelem harmonizace metodického prostředí k poskytování účelové 
podpory na výzkum, vývoj a inovace napříč všemi poskytovateli. Dokument byl již schválen Radou, 
jeho vznik byl přislíben v rámci Národního plánu obnovy. Dokument zaručuje stejné podmínky pro 
všechny programy účelové podpory (pro jejich přípravu a hodnocení). 

Ad 4a) Dr. Miholová informovala o aktuálním stavu hodnocení. Hodnocení v Modulu 1 běží 
dle harmonogram finální známka byla udělena cca 1/3 hodnocených výsledků. Odd. hodnocení 
a prof. Štěpnička jako hlavní koordinátor průběžně kontrolují technické 5 a hodnocení N. Odborné 
panely průběžně diskutují problematické výsledky, které je třeba řešit na fóru celého OP. Dr. Majer 
se zúčastnil jednání OP6 a KHV představil na jednání diskutovanou problematiku editorství, kdy VO 
v případě editora knihy z dané VO, který ale není autorem žádné z kapitol, předkládá celou knihu 
jako výsledek druhu B. KHV souhlasí s hodnocením technická 5, taková kniha by neměla být 
hodnocen jako výstup jedné VO, informován bude doc. Sirovátka. V Modulu 2 probíhá kontrola dat 
a příprava výstupů, průběžně se řeší problém s dodávkou dat od Clarivate Analytics. Jakmile 
budou připraveny podklady pro panelisty, garanty M2, proběhne společné jednání napříč všemi OP 
k otázkám Modulu 2. 

Ad 4b) Aktualizace Metodiky se chýlí ke konci. Připomínky povinných i nepovinných 
připomínkových míst byly vypořádány, po osobních bilaterálních jednáních byla vypořádána většina 
rozporů. Nadále je diskutováno, kdy bude provedeno kompletní hodnocení rezortních VO v M3-5 
podle M25+, a zbývající cca 3 námitky AV ČR. MŽP trvá na zachování vazby hodnocení 
na financování (VO v gesci MŽP jsou dlouhodobě skvěle hodnoceny, což dosud nebylo 
v rozpočtové kapitole MŽP nijak zohledněno) . Současný harmonogram stále předpokládá, 
že na květnovém zasedání Rady bude schválena finální verze, která bude následně předložena 
a schválena vládou ČR.  

Ad 4c) Prof. Polívka informoval, že letošní hodnocení v Modulech 1 a 2 by mělo být poslední podle 
M17+. Připravovaná Výzva na přihlašování výsledků do M1 v červnu 2025 se bude řídit již 
aktualizovanou metodikou (bude-li schválena). Dr. Miholová představila možné limity vybraných 
výsledků v M1 pro další kolo hodnocení, KHV se přiklonila k variantě vypočtené jako 20 mil. Kč 
IP DKRVO na 1 vybraný výsledek v povinné kvótě (+ nepovinné posílení hodnocení výsledků 
aplikovaného výzkumu nebo výzkumu v SHV oborech), přičemž minimální počet jsou 2 výsledky 
za rok (aby kumulativně za 5 let bylo zhodnoceno 10 výsledků všech hodnocených VO). Finální 
schválení návrhu proběhne na dalším jednání KHV. 

Ad 4d) Prof. Polívka KHV představil návrh programu workshopu k výběru výsledků do Modulu 1 dle 
Metodiky hodnocení výzkumných organizací. Klíčovým tématem bude otázka výběru a přihlašování 
výsledků do Modulu 1, tj. jak optimálně vybírat výsledky pro peer review hodnocení v Modulu 1, 
jak je odůvodnit a doložit. Cílem je představit změny v hodnocení a zmírnit obavy výzkumných 
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organizací z připravované úpravy metodiky hodnocení. Setkání proběhne 4. června 2025 
v prostorách VŠChT v Praze Dejvicích. KHV návrh programu schválila.  

Ad 5) Ing. Janovský KHV informoval o výsledcích meziročních kontrol.  V letošním roce byla 
kontrola dat předaných do IS VaVaI provedena k datu 31. 3. 2025, a to u všech poskytovatelů 
podpory na VaVaI vůči všem aktuálním záznamům uloženým v databázi IS VaVaI (kontrolovány 
byly roky 2024 a 2023). Ing. Janovský zrekapituloval počty a charakter nalezených nesrovnalostí. 

Ad 6) Prof. Polívka otevřel problematiku nakladatelství MDPI. Téma bylo odloženo na příští jednání.   

Ad 7) Mgr. Fikar požádal KHV o vyjádření k dílčím změnám v personálním složení MEP Univerzity 
Tomáše Bati ve Zlíně. KHV se změnou souhlasí. V případě MEP AMU je navržena změna 
předsedy, KHV se změnou taktéž souhlasí. Dále Mgr. Fikar tlumočil dotaz týkající střetu zájmu 
členů MEP.  

Ad 8) Příští řádné 175. jednání se koná dne 9. 6. 2025 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím 
jednání distančně via aplikaci Webex. 

 

V Praze dne 5. června 2025 

 

Zapsala: M. Avakian 

Schválil: T. Polívka 


